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Møtereferat 
 
 
 
Møte: Tlf møte AU Midt-Norge  

Tid/Sted: Torsdag 28.09 kl 9 – kl 11  

Tilstede:  Lars Morten Rosmo, Olav Håkon Ulfsnes, Trude Sandstad Eldnes, 
Ragnar Valstad, Sverre Tyldum, Kolbjørn Frøseth, Johan Kristian 
Daling og Oddveig Gikling- Bjørnå 

 

Forfall: Roy Albertsen  

Kopi til: Vara AU, leiargruppa region Midt og Tor Olav Brandtzæg  

Referent: Brit Kari Eidseflot Hauger Molde, 28.09.2017 
 

 
 

 
Sak nr.  Emne Ansvar 

1 Orientering om NOVA-prosjektet 
Ona Meisingset orienterte om bakgrunnen og grunngjevinga for NOVA-prosjektet. 
 
Spørsmål/kommentarar: 
• Ynskjer info seinare knytt opp til mogelegheiter og verknad for eigarane. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orientering. 
 

 

2 Orientering frå styremøte 26. – 27.09 
Oddveig orienterte om at tertialrapport vert gjennomgått i konsernråd og AU-samling. 
Egg: Orkla valgte import av eggprodukt for ei tid sidan, men har no inngått avtale med 
Nortura. Rema har kampanje på pannekaker, som har vorte suksess. 
Kjedeforhandlingar: Ikkje årlege forhandlingar lenger, no meir fleirårige. Forhandling no 
med Coop på grillkylling. Konkurrent på kylling må også ta ned produksjon hos 
produsentane sine no. God prosess på strategi. 
 
Totalmarknad: Langtidsprognose storfe: Ser at salet ikkje aukar, er stabilt. Betydeleg 
auke i ammeku, 5 600 dyr i 2016. Når mål raskare enn forventa, men også usikkerheit 
knytt til mjølkeproduksjon og -behov, folkevekst, trendar. Regjeringa også gjort avtale 
om import, tilsv 5 000 dyr pr år. Har no mål om 4 500 auke i ammekutal pr år, må 
vurderast. Prisløype storfe måtte endrast, 30 % større slakting av ung okse enn i 2016. 
Innfrysing, truleg reguleringslager ved nyttår.  
 
Gris: Stabil marknadsdekning, ribbetiltak. Sau/lam: Halv kilo lågare snittvekt enn i fjor, 
litt lågare slakting, men nok til å dekke marknaden. Dårleg avsetning og låg pris på sau. 
 
Hadde felles møte med styret i TINE ein halv dag. 
 
Spørsmål/kommentarar: 
• Coop er negative til Nidaroskylling, og vert no tatt vidare i PROFF. 
• Må vere faglaga som presenterer forventningane og prognosane for 

storfekjøtproduksjonen, inkl kvar produksjonen skal skje. 
• Vert langtidsstrategi på sau diskutert i styret? Truleg stabilisering av produksjon, 

men sau utfordring. 
o Svar: Prognose diskutert, vurdere langtidsprognose tilsv som for storfe pga 

mange synspunkt. Fylgjast opp i fagutval småfe. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orientering. 
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3 Status aktivitetsplanlegging i ressursgruppene 
AU-medlemane orienterte om erfaringane med arbeidet:  
 
• Johan Kristian: Møte i kyllingringen 15.09. Produsentmøte neste veke med 

Oddveig, nye avtalar for alle kyllingprodusentar. Årsmøte i kyllingringen 23.11. 
Ynskjer meir fokus på fag, ikkje berre framtida i Midt-Norge, særleg fôring. 

• Trude: Storfe møte 19.09 med heile team storfe. Veldig bra møte, fekk fram ynskje 
både frå fagteamet og ressursgruppa. Fokus oppstart, men også oppfølging. 
BRSV/Corona info og oppfølging. 

• Ragnar: Sau møte i går. Produsentøkonomi og tiltak innanfor føresetnader, 
langsiktig fokus på sal, samt sal av sau. 

• Sverre: Vore godt fagopplegg, fokus dyrevelferd no. Ressursgruppa opptatt av 
produksjonsregulering knytt til eingangspurker og kapasitet på fødebingar. 

• Kolbjørn: Egg skal ha møte i neste veke. Fagmøter som før. Frittgåande kontra 
miljøinnredning. 

 
Innspel/kommentarar: 
• Kva skjer i forhold til Norsk Kylling? 

o Svar: Ikkje nytt om avtale. Fått løyve til bygging i Orkdal. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orientering. 
 

 

4 Status kretsarbeidet 
AU-medlemane oppfordra til oppfølging av kretsutvala med høyring av konsernstrategi 
og aktivitetsplan. Aktivitetsplan vert utsendt rett over helga. AU-medlemane tek kontakt 
med Brit Kari ved behov for bistand. 
 
Innspel/kommentarar: 
• Aktvitetsplanane må sendast ut til kretsutvala, ikkje berre kretsleiarane. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orientering. 
 

 

5 Planlegging av regionutvalsmøtet 31.10 – 01.11 
Brit Kari orienterte om forslag til køyreplan. 
 
Innspel/kommentarar: 
• Lars Morten ynskjer innspel på tema i hans tale. 
• Tek ut sak om det grøne skiftet pga tidsramme, legg det inn i driftsorienteringa. 
• Takk for maten tale v/Per 
• Underhaldning: Dyrebilsjåfør? Musikkskule? 
• Dyrevelferd: Utfordre Ellen Flø Skagen på å kome med forslag til spørsmål på 

gruppearbeid. Sende til AU for innspel.  
• Kan kome spm om inntransport under Open post. Eit firma seier dei kjem bakerst i 

fht å kjøpe nye bilar og fordele ruter, medan andre vert forfordelt.  
• Også tema frå Levanger. Viktig at vi som eigarar er bevisst eigarrolla vår, for lite 

fokus på økonomi, men heller kva transportør du vil ha. 
• Hevda at det er mykje å gå på for meir lønsam inntransport på kostnadssida. 
• Eigarrolle – leverandørrolle kan vere tema i leiar sin tale. 
• Regional samhandling mellom dyreslaga og produsentane også tema i talen. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orientering. 
 

 
 
 
 
AU 
 
 
 
Brit Kari 
 
 
Roy 

6 Status politikarseminar 
Olav Håkon orienterte om aktiv jobb med innhald, landa på 20. november på Nortura 
Malvik. Kostnadsoverslag utarbeidd. Invitasjon føredragshaldarar går ut snart. 
Primærnæringa og sekundærnæringa/samvirka i dag, samt framtid. Stortingspolitikarar 
inviterast, i tillegg til fylkesleiarar til parti som ikkje er innvalgt. Invitere til orientering og 
omvisning for dei som kan kome litt tidlegare. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orienter ing . 
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7 Orientering frå arbeidet i fagutvala 
• Ragnar: Fagutval småfe skal ha møte 09.10., er andre møte etter årsmøtet, ynskjer 

jamn møtefrekvens. 
• Trude: Fagutval storfe tlf møte 20.09. Orientering frå totalmarknad. Igangkøyring av 

nye storfeprosjekt i Finnmark og Troms. 
• Kolbjørn: Hatt møte i fagutval egg, litt svak utvikling på sal, fører til førtidsslakting. 

Mange nye produkt. 
• Sverre: Fagutval gris har jamn og mykje aktivitet, tlf møte i morgon, fysisk møte om 

2 veker. Fungerer veldig bra. 
• Johan Kristian: Hadde møte måndag, fungerer bra. Overkapasitet i alle ledd er 

hovudfokus. På siste møte oppal og rugeegg tema, med omstillingskostnader. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orientering. 
 

 

8 Orientering om prosjektet "Bærekraft Nordens grønne  belte" i Landbruk 21  
Lars Morten orienterte om initiativ frå Tenkeloft Trøndersk landbruk, må tenke større og 
satse mykje større, med støtte frå fylkeskommuna. Ambisjon om å verte nasjonalt og 
internasjonalt kjent for matproduksjon og biologisk produksjon. Innvilga forprosjekt på kr 
300 000, frist 01.12 for hovudprosjekt, på tvers av jord, skog, fiskeri og havbruk. Hatt 
møte på tvers av næringane 15.09 med bedrifter og kompetansesenter. Ambisjon: 
Langsiktig arbeid over 10 år. Landbruk 21 ynskjer at Sverige skal med for internasjonal 
marknad, inkl fisk og skog. Positive politiske signal. Senter for Bygdeforskning leiar 
arbeidet med forprosjekt. 
 
I morgon: Workshop for regionale merkevarer på alle kjøtslag på storfe, gris og småfe. 
Er eit Norturaprosjekt, tilsette på Medlem, fabrikk, Marknad, FoU, Kjøttcompagniet og 
tilllitsvalde skal møtast. Borgny Grande i Landbruk 21 leier dette arbeidet. 
 
Vedtak: AU tek orienteringa til orientering. 
 

 

9 Eventuelt 
• Inntransport, jf sak 5. Olav Håkon kontaktar Roy om dette. 
• Samlastingslass med småfe: Hadde tidl samlastingsskjema, vart levert med sjåfør. 

Matkjedeinformasjon med krav frå Mattilsynet fører til at dette er endra. Brukar meir 
tid på papirarbeidet no. Mogelegheit for å få tilbake samlastingsskjema? 

• Oddveig fått innspel frå sjåfør om det same. Ragnar skriv ein mail til Oddveig om 
dette, for oppfølging. 

 

Olav 
Håkon 
 
 
 
 
Ragnar/ 
Oddveig 

 


